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Teknisten palveluiden lautakunta 16.09.2020 § 67

Valmistelija: kaupunginarkkitehti Risto Suikkari, 044 4294232

 Matti ja Henri Kiuru ovat 30.12.2019 jättäneet kirjelmän, jossa pyy tä-
vät asemakaavan muuttamista koskien heidän omistamiaan kiin teis-
tö jä Vt27:n varressa sekä Vt27 tiealuetta (oheismateriaali a).

 Muutosta esitetään kirjelmän liitteen 2 mukaisesti siten, että Val ta tien
alue va raus kulkisi tasaleveänä heidän tonttiensa kohdalla laa jen taen
tont te ja ja kaventaen asemakaavassa osoitettua valtatien tie va raus-
ta. Perusteluna on kirjeenvaihto ELY-keskuksen Seppo Heik ki sen
kans sa 8.11.2011, kirjelmän liite 1.

 Lisäksi on 20.2.2020 tullut sähköpostia, jossa ehdotetaan tontin 4
laa jen ta mis ta asemakaavan puistoalueelle sekä viereisen tontin alu-
eel le (oheismateriaali b).

 Korttelin laajentamista asemakaavassa osoitetun vt27 tievarauksen
alu eel le on aiemmin käsitelty teknisten palveluiden lautakunnassa
14.12.2011 § 136 (oheismateriaali c). Pohjois-Pohjanmaan ELY
-kes kuk sel ta pyydetyssä ennakkolausunnossa todettiin:

 ”Valtatiellä varaudutaan tielle laadittuihin pitkän aikavälin ke hit tä mis-
toi men pi tei siin, eli nelikaistaistamiseen ja melusuojauksiin. Toi men-
pi tei den toteuttamismahdollisuuksien turvaamiseksi varataan val ta-
tiel le 50 metrin levyinen liikennealue. Voimassa olevan ase ma kaa-
van mukaisesta ramppivarauksesta voidaan luopua, koska Val ta ka-
dun eritasoliittymään ei tulevaisuudessa varauduta”.

 Lautakunta päätti 14.12.2011, ettei kaavamuutosta laiteta vireille vie-
lä siinä vaiheessa. Lautakunta päätti, että kaupunki käynnistää aloit-
teen mukaisen kaavamuutoksen vt27:n yleissuunnitelman mu kai sen
rakentamissuunnitelman valmistuttua.

 Nykytilanne:
 Rakentamissuunnitelma laaditaan nelikaistaistamisen to teut ta mi-

seen ryhdyttäessä. Silloin tiedetään tarkemmin lopullisen tarvittavan
tie alue va rauk sen laajuus, johon vaikuttavat tien poikkileikkaus,
maas ton korkeuserojen vuoksi tarvittavat luiskat sekä me lu suo jauk-
sen toteutustapa. Vt27 rakentamissuunnitelma ei ole tällä hetkellä
val mis teil la.



 Asemakaavan muutoksella helmikuussa 2011 (TekLa 2.2.2011 § 4)
pa ran net tiin kyseessä olevien tonttien rakennettavuutta liittämällä
kort te liin puistoaluetta korttelin ja Savontien välistä ja lisäämällä ra-
ken nus oi keut ta 336 k-m2 (oheismateriaali e ja f). Korttelin edelleen
le ven tä mi sel lä tiealueelle asemakaavamuutoksella ei saavuteta mer-
kit tä vää kaavoituskustannukset ylittävää lisäarvoa eikä muutos il man
vt27:n rakentamissuunnitelmaa ole perusteltua. Myöskään ase ma-
kaa van mukaisen tontin 4 rajanoikaisuehdotus puiston ja osit tain
viereisen tontin puolelle ei ole perusteltua, sillä Katajaojan kun nos-
tus ta sekä yleistä virkistystä varten tarvitaan ojaa seuraileva vi her-
vyö hy ke.

 Oheismateriaalia

Kaupunginarkkitehti: Asemakaavamuutokseen ei ryhdytä. Kaa va-
muu tok sen tarpeellisuus arvioidaan uudelleen vt27:n ra ken ta mis-
suun ni tel man valmistuttua.

TEKNINEN JOHTAJA: Lautakunta hyväksyy kaupunginarkkitehdin
esityksen.

TEKNISTEN PALVELUIDEN LAUTAKUNTA: Hyväksyttiin.

 Asiantuntijana kuultiin kaupunginarkkitehti Risto Suikkaria.


